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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem segíti az önkormányzat, hogy tisztán 
láthassanak a nyíregyháziak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2018 végén közérdekű adatigénylés adott be az egyik megyei önkormányzati képviselő társam a 
nyíregyházi önkormányzathoz az „IKOP 3.2.015201600013 pályázattal kapcsolatban, mely projekt 
2017. március 31-én fejeződött be. Nyíregyháza Megyei Jogú Város közösségi közlekedésének 
fejlesztése érdekében 47 db új autóbusz (41 db CNG és 6 db elektromos meghajtású) beszerzése, és 
töltőállomás létesítése” című projekt megvalósításához szükséges megvalósíthatósági tanulmány és 
költség-haszon elemzés készítésére vonatkozott a beadott igény. A nyertes ajánlattevő a 
Mobilissimus Kft. volt.

Sajnálatos módon az önkormányzat nem volt hajlandó kiadni a kért dokumentumokat az üzleti 
titokra hivatkozva. Ezután a helyi képviselő a Nemzeti Adatvédelmi és Információszabadság 
Hatóságához (továbbiakban: Hatóság) fordult segítségért. Engedjék meg, hogy csupán egyet 
kiemeljek a számos jogszabályból, melyek szerint jogosan lettek kikérve a fent említett adatokat.

,,A Megvalósíthatósági Tanulmány is egyértelművé teszi, hogy egy olyan projekt keretein belül 
készült, amely a környezettel szorosan összefügg és a környezetterhelés szintjére, a környezet 
elemeire hatással lesz. A projekt fő eleme a helyi autóbusz járműállomány környezetbarát 
megújítása, a környezetbarát közösségi közlekedési rendszer megteremtése.

A környezet védelmének általános jogszabályairól szóló 1995. évi LIII. törvény 12. § (2) bekezdése 
kimondja, hogy ,,mindenkinek joga van a külön jogszabályban meghatározott környezeti 
információkat - mint közérdekű adatokat – megismerni.” A korábbi adatvédelmi biztosi gyakorlat és



a Hatóság következetes gyakorlata is kiemelt súllyal veszi tekintetbe a környezeti információk 
nyilvánosságához fűződő közérdeket az Infotv.30. § (5) bekezdése szerinti mérlegelésnél. A 
környezetbe történő kibocsátással kapcsolatos adatok nyilvánosságához fűződő közérdek például 
minden esetben jelentősebb, mint az üzleti titkok védelméhez fűződő érdek.”

Ez év elején zárták le az ügyet, megállapították, hogy az önkormányzatnak ki kellene adnia az 
adatokat, mert ezek egyértelműen közérdekű információk, és a lakosoknak tudniuk kell, hogy mi 
alapján döntött úgy a városvezetés egy fejlesztés ügyében, ahogy döntött.

Hogy történhet meg, hogy a Minisztérium nem reagál a NAIH kezdeményezésére egy ügyben?

Miért nyújt segítő kezet a Minisztérium egy önkormányzatnak, hogy közérdekű adatokat titkoljon?

Milyen titkolni való adat van, amit nem láthatnak a nyíregyháziak vagy épp egy megválasztott 
önkormányzati képviselő?

Várom érdemi válaszát, és bízom a kormányzati segítségben!
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